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W niedzielÄ™ 1 maja wróciÅ‚a do stadniny w Janowie Podlaskim sÅ‚awna Pinga (Gazal Al Shaqab
&ndash; Pilar po Fawor) urodzona w 2004 roku. Obecnie, po Å›mierci Pianissimy (nawiasem
mówiÄ…c sÄ… z tej samej rodziny, obie sÄ… prawnuczkami innej sÅ‚awy z tej rodziny &ndash; 
Pilarki) najbardziej utytuÅ‚owana reprezentantka janowskiej stadniny.Jej powrót z dzierÅ¼awy w
Arabii Saudyjskiej znacznie siÄ™ opóÅºniÅ‚ i wzbudziÅ‚ wiele podejrzeÅ„. A oto, jak obecni
zarzÄ…dcy stadniny tÅ‚umaczyli w prasie (&bdquo;Dziennik Wschodni&rdquo;) tÄ™ sytuacjÄ™:

12-letnia gniada Pinga byÅ‚a w dzierÅ¼awie w saudyjskiej stadninie Aljawza Stud. &ndash;
OpóÅºnienie jej powrotu byÅ‚o spowodowane udziaÅ‚em klaczy w pokazie tytularnym w Arabii
Saudyjskiej, który odbyÅ‚ siÄ™ pod koniec stycznia. Pinga, z najwyÅ¼szÄ… notÄ…, wygraÅ‚a ten
prestiÅ¼owy pokaz rozpoczynajÄ…cy tegoroczny sezon na Å›wiecie &ndash; tÅ‚umaczy
Skomorowski. Z tego tytuÅ‚u janowska stadnina otrzyma okoÅ‚o 80 tys. euro, czyli 50 proc. wartoÅ›ci
nagrody.WczeÅ›niej, Pinga zdobyÅ‚a brÄ…zowy medal klaczy starszych miÄ™dzynarodowego
pokazu klasy &bdquo;A&rdquo; w Katarze.  Z kolei, w paÅºdzierniku 2015 roku srebrny medal klaczy
starszych w Pucharze Narodów w niemieckim Aachen, a na poczÄ…tku grudnia tytuÅ‚ Platynowej
Czempionki Åšwiata w ParyÅ¼u. Po tym sukcesie saudyjska (stadnina? strona? &ndash; w
oryginale brakuje tu sÅ‚owa) zwróciÅ‚a siÄ™ o  przedÅ‚uÅ¼enie umowy dzierÅ¼awy.  - PóÅºniej,
klacz musiaÅ‚a przejÅ›Ä‡ kwarantannÄ™, a kolejne dni zwÅ‚oki  wynikaÅ‚y z niekorzystnego
ukÅ‚adu poÅ‚Ä…czeÅ„ lotniczych &ndash; zaznacza Mateusz Leniewicz- Jaworski p.o. czÅ‚onka
zarzÄ…du stadniny. Do powrotu do Janowa klacz byÅ‚a ubezpieczona na kwotÄ™ 500 tys. euro. 
CaÅ‚y ten akapit i przedstawionÄ… chronologiÄ™ wydarzeÅ„ trzeba wziÄ…Ä‡ pod lupÄ™, aby
zrozumieÄ‡, Å¼e tÅ‚umaczenia panów Marka Skomorowskiego i Mateusza
Leniewicz-Jaworskiego zamiast wyjaÅ›niÄ‡ zaistniaÅ‚a sytuacjÄ™, zaciemniajÄ… jÄ…. Co chcÄ…
ukryÄ‡?O jakim przedÅ‚uÅ¼eniu umowy mówiÄ…? Bo na jedno przedÅ‚uÅ¼enie umowy zgodziÅ‚
siÄ™ jeszcze poprzedni prezes Marek Trela (szczegóÅ‚y za chwilÄ™). WÅ‚aÅ›nie na to, w wyniku
którego Pinga wygraÅ‚a wspomniany pokaz. A zatem ten sukces oraz wspomniane 80 tys. euro, to
wszystko jeszcze zasÅ‚uga Marka Treli. Ale czy miaÅ‚o miejsce jeszcze jedno przedÅ‚uÅ¼enie
umowy?Pierwsza umowaZacznijmy od poczÄ…tku. Od pierwszego kontraktu na wydzierÅ¼awienie 
Pingi do saudyjskiej stadniny Aljawza. Przy zawarciu tego kontraktu poÅ›redniczyÅ‚ Mateusz
Leniewicz-Jaworski. PisaÅ‚em o tym w tekÅ›cie pt. &bdquo;Kolejne kÅ‚amstwa ANR&rdquo;, kiedy
wyjaÅ›niaÅ‚em nieprawdziwoÅ›Ä‡ niektórych informacji w CV nowego czÅ‚onka zarzÄ…du stadniny
w Janowie Podlaskim. To istotna informacja, gdyÅ¼ bÄ™dzie ciÄ…g dalszy zwiÄ…zków pana
Leniewicz-Jaworskiego z saudyjskÄ… stadninÄ…. Marek Trela, byÅ‚y prezes i hodowca Pingi
zawarÅ‚ w grudniu 2014 roku umowÄ™ z Aljawza Stud na dzierÅ¼awÄ™ klaczy. &bull; GÅ‚ównym
celem dzierÅ¼awcy byÅ‚a moÅ¼liwoÅ›Ä‡ wystawienia Pingi w swoich barwach na pokazie Prince
Sultan bin Abdulaziz International Arabian Horse Festival (PSAIAHF), który miaÅ‚ siÄ™ odbyÄ‡
28-30 stycznia 2015 roku w Arabii Saudyjskiej. Jest to pokaz najwyÅ¼szej rangi w skali ECAHO - "
Title" (jest 5 takich pokazów w roku). Na tym pokazie im najbardziej zaleÅ¼aÅ‚o. Jednak pobyt
klaczy u dzierÅ¼awcy miaÅ‚ trwaÄ‡ do 30 IX 2015 roku. Pod koniec wrzeÅ›nia bowiem odbywa
siÄ™ w Akwizgranie (jeÅ›li ktoÅ› pisze czy mówi Aachen, musi mieÄ‡ Å›wiadomoÅ›Ä‡, Å¼e
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uÅ¼ywa niemieckiej nazwy w sytuacji, kiedy jest polska nazwa tego historycznego miasta) Puchar
Narodów, w którym Pinga teÅ¼ miaÅ‚a wziÄ…Ä‡ udziaÅ‚ w barwach saudyjskiego dzierÅ¼awcy. 
&bull; Pinga wyjechaÅ‚a do Arabii Saudyjskiej Åºrebna ogierem Pogrom. MiaÅ‚a urodziÄ‡ Åºrebaka
w tamtejszej stadninie, ale oczywiÅ›cie Åºrebak jest wÅ‚asnoÅ›ciÄ… SK Janów Podlaski i na koszt
dzierÅ¼awcy miaÅ‚ byÄ‡ odtransportowany do Polski. Ten punkt zostaÅ‚ zrealizowany. &bull; W
trakcie dzierÅ¼awy stadnina Aljawza miaÅ‚a prawo do pobrania jednego zarodka od Pingi, a
urodzony z tego Åºrebak miaÅ‚ byÄ‡ wÅ‚asnoÅ›ciÄ… tejÅ¼e stadniny. &bull; Dodatkowo w 2015
roku Pinga miaÅ‚a byÄ‡ przed powrotem pokryta ogierem wskazanym przez SK Janów Podlaski i
wróciÄ‡ do domu Åºrebna, a urodzony Åºrebak miaÅ‚ byÄ‡ oczywiÅ›cie wÅ‚asnoÅ›ciÄ… janowskiej
stadniny.Aneks do umowy23 stycznia 2015 roku zmarÅ‚ król Arabii Saudyjskiej Abd Allah ibn Abd
al-Aziz Al Saud, co mocno skomplikowaÅ‚a sprawÄ™. Pokaz PSAIAHF w tym roku zostaÅ‚
odwoÅ‚any. PoniewaÅ¼ wÅ‚aÅ›cicielom stadniny Aljawza na wystawieniu Pingi na tym pokazie
zaleÅ¼aÅ‚o najbardziej, zwrócili siÄ™ do Marka Treli, aby przedÅ‚uÅ¼yÄ‡ dzierÅ¼awÄ™ o kolejny
rok. Prezes Trela siÄ™ zgodziÅ‚, ale wyÅ‚Ä…cznie na udziaÅ‚ w pokazie PSAIAHF 2016
(oczywiÅ›cie w zamian za dodatkowÄ… i to niemaÅ‚Ä… sumÄ™ dla janowskiej stadniny), ale
niezwÅ‚ocznie po styczniowym pokazie (27-29) Pinga miaÅ‚a wróciÄ‡ do domu. Konkretnie do 15
lutego 2016 najpóÅºniej.Czy byÅ‚ kolejny aneks?A wróciÅ‚a dopiero 1 maja. No wÅ‚aÅ›nie, skÄ…d
siÄ™ wziÄ™Å‚o to opóÅºnienie? Co tak dÅ‚ugo tam robiÅ‚a? A wÅ‚aÅ›ciwie, co robiono z niÄ…? Bo
te bajki, Å¼e sprawiÅ‚y to niekorzystne poÅ‚Ä…czenia lotnicze i koniecznoÅ›Ä‡ kwarantanny,
moÅ¼ecie Panowie wciskaÄ‡ ludziom nieobeznanym z hodowlÄ… konia arabskich, ale nie
arabiarzom. JeÅ›li ktoÅ› wie, Å¼e ma konia zwróciÄ‡ w lutym, to zamawia transport i
kwarantannÄ™ najpóÅºniej na poczÄ…tku grudnia. Nieoficjalnie wiadomo mi, Å¼e Mateusz
Leniewicz-Jaworski jeszcze przed 19 lutego (a wiÄ™c przed odwoÅ‚aniem prezesa Treli) dzwoniÅ‚
do wÅ‚aÅ›cicieli saudyjskiej stadniny i mówiÅ‚ im, Å¼e nie muszÄ… siÄ™ spieszyÄ‡ z
odwoÅ¼eniem Pingi do 15 lutego 2016 roku. Widocznie juÅ¼ wiedziaÅ‚, Å¼e bÄ™dzie niebawem
wspóÅ‚rzÄ…dziÅ‚ w Janowie i Å¼e dalsze losy dzierÅ¼awy Pingi bÄ™dÄ… zaleÅ¼eÄ‡ od niego. 
W zwiÄ…zku z tym mam kilka pytaÅ„. 1. Czy nowe wÅ‚adze SK Janów Podlaski zawarÅ‚y kolejny
aneks do umowy dzierÅ¼awy Pingi. Co byÅ‚o zawarte w tym aneksie? Jakie korzyÅ›ci z kolejnego
przedÅ‚uÅ¼enia umowy dzierÅ¼awy miaÅ‚a mieÄ‡ SK Janów Podlaski, a jakie Aljawza Stud? 2.
Czy od Pingi stadnina Aljawza pobraÅ‚a wiÄ™cej zarodków niÅ¼ jeden, o którym byÅ‚a mowa w
pierwotnej umowie? JeÅ›li tak, to ile i na jakich warunkach? 3. Czy Pinga wróciÅ‚a Åºrebna ogierem,
którego zgodnie z pierwotnÄ… umowÄ… miaÅ‚a wskazaÄ‡ stadnina janowska? JeÅ›li tak, to kiedy
urodzi siÄ™ Åºrebak? 4. Bez wzglÄ™du na to, czy jest Åºrebna, czy nie &ndash; kolejne pytanie
brzmi: czy zostanie pokryta w Janowie jeszcze w tym sezonie rozpÅ‚odowym? W gruncie rzeczy
chodzi o to, czy w wyniku tego dziwnego przedÅ‚uÅ¼enia pobytu Pingi w Arabii Saudyjskiej, klacz (a
tym samym polska hodowla) bÄ™dzie miaÅ‚a stracony jeden sezon rozpÅ‚odowy, czy nie?  5. Czy
jeÅ›li Mateusz Leniewicz-Jaworski poÅ›redniczyÅ‚ w negocjacjach w sprawie przedÅ‚uÅ¼enia
dzierÅ¼awy Pingi w Aljawza Stud, otrzymaÅ‚ od tejÅ¼e stadniny prowizjÄ™ prywatnie? Pytanie to
nie jest bezzasadne. Skoro poÅ›redniczyÅ‚ (jeszcze gdy nie byÅ‚ pracownikiem stadniny) w
doprowadzeniu do pierwszej umowy i od SK Janów Podlaski nie dostaÅ‚ Å¼adnej prowizji, a dostaÅ‚
zapewne od wÅ‚aÅ›cicieli stadniny Aljawza, to jest wysoce prawdopodbne, Å¼e dostaÅ‚ teÅ¼
prowizjÄ™ za to, Å¼e Pinga mogÅ‚a byÄ‡ dÅ‚uÅ¼ej w tejÅ¼e stadninie. 6. Ubezpiecznie Pingi
zostaÅ‚o przedÅ‚uÅ¼one do koÅ„ca jej pobytu w Arabii Saudyjskiej. Kto poniósÅ‚ koszty tego
dodatkowego terminu ubezpieczenia? Czy tylko dzierÅ¼awca, czy teÅ¼ moÅ¼e stadnina w
Janowie partycypowaÅ‚a w tych kosztach?Poprosimy odpowiedÅº publicznie!Panie Karolu! Po raz
kolejny zwracam siÄ™ do wiceprezesa Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych Karola Tylendy.
ApelujÄ™, aby w imiÄ™ peÅ‚nej jawnoÅ›ci spraw dotyczÄ…cych ciÄ…gle gorÄ…cego tematu
&bdquo;dobra zmiana w paÅ„stwowych stadninach koni arabskich w Polsce&rdquo;, odpowiedzi na
te pytania padÅ‚y w przestrzeni publicznej. Czy to poprzez rzecznika prasowego ANR, czy to na
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stronie internetowej SK Janów Podlaski.  Wszyscy zrozumiejÄ…, jeÅ›li niektórych szczegóÅ‚ów nie
bÄ™dzie moÅ¼na ujawniÄ‡ ze wzglÄ™du na tajemnicÄ™ handlowÄ…. Np. ile zarodków pobraÅ‚a
w sumie od Pingi saudyjska stadnina i ile za to zapÅ‚aciÅ‚a, ale sam fakt ewentualnego zawarcia
aneksu do umowy i ewentualnego pobrania wiÄ™kszej liczby zarodków (niÅ¼ jeden) od klaczy
moÅ¼na podaÄ‡ do publicznej wiadomoÅ›ci. To przecieÅ¼ byÅ‚ (i zapewne pozostanie) skuteczny
sposób na zarabianie pieniÄ™dzy przez polskie stadniny bez koniecznoÅ›ci wyprzedaÅ¼y cennego
materiaÅ‚u genetycznego. TÄ™ metodÄ™, bardzo efektywnie zresztÄ…, stosowali odwoÅ‚ani
prezesi-hodowcy i nie ma i nie bÄ™dzie niczego nagannego, jeÅ›li bÄ™dÄ… jÄ… stosowaÄ‡ ich
nastÄ™pcy. Tu nie ma siÄ™ czego wstydziÄ‡. Tym moÅ¼na i warto siÄ™ chwaliÄ‡.Marek
Szewczyk     
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